
Oświadczenie złożone 

przez senatora Tadeusza Kopcia 

na 55. posiedzeniu Senatu 

w dniu 15 grudnia 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Dnia 26 sierpnia br. postanowieniem odmówienia wyrażenia zgody na wydanie przez Śląski Wojewódzki 

Inspektorat Farmaceutyczny zezwolenia Pani P. L.-D., magister farmacji, na prowadzenie apteki ogólnodo-

stępnej przy ul. Wyzwolenia 3 w C., z pominięciem ograniczenia geograficznego, o którym mowa w art. 99 

ust. 3b prawa farmaceutycznego, utrzymanym w mocy postanowieniem II instancji z dnia 28 listopada br., 

naruszono ważny interes pacjentów oraz wnioskodawczyni. 

Należy podkreślić, iż pozytywne opinie w zakresie udzielenia wnioskodawczyni zezwolenia na prowadze-

nie apteki ogólnodostępnej wyraziły organy takie jak Śląski WIF oraz wójt gminy C. Co równie istotne dla 

przedmiotowej sprawy, strona w okresie kilkunastu dni zebrała ponad 600 głosów poparcia od mieszkańców 

gminy, którzy jednoznacznie opowiedzieli się za koniecznością otwarcia nowej apteki spełniającej ich po-

trzeby, także w ramach możliwości szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 oraz uzyskania opieki far-

maceutycznej, a które to warunki zapewni apteka wnioskodawczyni. 

Według wnioskodawczyni wyżej wymienione postanowienie było sprzeczne z dotychczasową linią 

orzeczniczą organu, który wobec pozytywnej opinii WIF oraz pozytywnych opinii przedstawicieli jednostek 

samorządu, tj. wójta, burmistrza lub prezydenta miasta, do tej pory wydawał zgody na wydanie zezwolenia. 

W związku z tym zwracam się do Pana Ministra z prośbą o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Ile postanowień zostało wydanych przez ministra zdrowia w zakresie wyrażenia zgody lub odmowy 

wyrażenia zgody na wydanie przez WIF zezwolenia na prowadzenie apteki ogólnodostępnej w okresie od 25 

czerwca 2017 r.? 

2. Ile postanowień ministra zdrowia miało charakter wyrażenia zgody na wydanie przez WIF zezwolenia 

na prowadzenie apteki ogólnodostępnej oraz jakie były powody każdorazowej zgody? 

3. Ile postanowień ministra zdrowia miało charakter odmowy wyrażenia zgody na wydanie przez WIF ze-

zwolenia na prowadzenie apteki ogólnodostępnej oraz jakie były powody każdorazowej odmowy? 

4. Ile postanowień ministra zdrowia o charakterze odmowy wyrażenia zgody na wydanie przez WIF ze-

zwolenia na prowadzenie apteki ogólnodostępnej miało pozytywną opinię przedstawicieli jednostek samo-

rządu i zarazem pozytywną opinię WIF? 

Z poważaniem 

Tadeusz Kopeć 
 


